
La lluita per lÕestabilitat

Les sis llistes que es presenten als comicis del maig s�n un ref lex del

creixement, la fragmentaci� i la pluralitat de Sils

La seguretat, lÕhabitatge i la construcci� del futur institut s�n els eixos

centrals de la majoria de les propostes

Els ciutadans i ciutadanes de Sils podran optar entre sis candidatures a lÕhora dÕescollir la seva papereta en les

eleccions municipals del proper 28 de maig, dues menys que en els comicis del 2019. Independents de la Selva,

Sils en Com� Podem, Fem+Sils-Acord Municipal, Junts per Sils i el PSC, continuen lluitant per apor tar estabilitat a

la poblaci�, i aquesta vegada no pugen al carro Tot Som Sils, Ciutadans i el PP, per� arriba Valents. El par tit que

lidera Eva Parera es presenta per primera cop al municipi. El candidat �s Benet Asensio i sÕestrena contundent

af irmant que Òel principal problema que t� el municipi �s el de la seguretat ciutadana, causada, b�sicament, per

les plantacions de marihuanaÓ. ÒO tallem aquest problema dÕarrel o en breu ser� impossible de gestionar.Ó La

seguretat �s un dels temes que m�s preocupen a la ciutadana i un dels punts pendents que tenen tots els

candidats: la necessitat de vetllar pel benestar i la seguretat dels ve�ns i ve�nes del municipi. De fet, a f inals del

2021 ja es va incorporar un nou inspector en cap a la Policia Local per liderar i consolidar el cos dÕagents. LÕaltre

gran tema que preocupa a la majoria dels par tits �s la construcci� del futur institut. ÒCal agilitzar la construcci�

dÕun projecte que deixi els barracons en el passatÓ, tal com af irma Cristina Sim�, candidata de Sils En Com�.

Precisament, fa pocs dies Independents de Sils, liderats per Mar t� Nogu�, es queixava de lÕequip de govern Òper

haver tirat pel dret i iniciat lÕocupaci� directa de 7.500 metres quadrats de terreny sense cap previsi� de

construcci� del Depar tament dÕEducaci�Ó per edif icar lÕinstitut. Segons ells, el depar tament encara no t� data

prevista per fer-lo. Aquest, doncs, ser� un dels grans temes pendents del pr�xim mandat. LÕhabitatge social

tamb� ser� un altre dels punts clau, i la preocupaci� de la majoria dels candidats. ÒHem de posar al davant de tot

les persones, hi ha una gran manca dÕinfraestructures i dÕhabitatge social, a m�s de condicionar el municipi a

nivell arquitect�nic. Hi ha moltes barreresÓ, exposa el candidat del PSC Francesc Jurado. Al seu torn, Mei Puig,

de Fem+Sils, posa sobre la taula un altre tema impor tant que sÕha introdu�t, el por ta a por ta: ÒLÕhem fet realitat i

hem pogut capgirar un p�ssim resultat en reciclatge del 23% per un notable 80%.Ó

Es presenten, per tant, unes eleccions municipals dif�cils de predir. Fa quatre anys ja hi va haver un sufragi intens

i amb molta compet�ncia i tot augura que aquest any passar� el mateix. S�n diverses les candidatures que es

presenten i es preveu un vot molt fraccionat. Segurament �s el ref lex del creixement del poble, que ha arribat als

6.700 habitants i, per tant, �s l�gic que cada vegada hi hagi m�s visions, opinions i ideologies. Una fragmentaci�

que mostra la pluralitat de la vila i que segurament haur� estat m�s inc�moda i dif icultosa per als pol�tics per�

positiva per a la ciutadania, ja que durant aquest temps les propostes hauran estat molt m�s discutides.

Canvi de govern el 2019Vuit candidatures es van presentar a les eleccions a Sils el 2019, i sis van obtenir

representaci�. LÕacord entre Junts i ERC tot i governar en minoria va posar f i a 12 anys dÕalcaldia de Mar t� Nogu�

(IdSelva). Al cap dÕun any es va afegir a la coalici� Tots Som Sils. El setembre del 2021, per�, i coincidint amb

lÕentrada en la segona meitat del mandat, aquesta formaci� va fer marxa enrere i va tornar a deixar el govern de

Sils amb sis regidors contra set de lÕoposici�. DÕaquesta manera, lÕequip de govern liderat per lÕalcalde Eduard

Colom� (Junts, 4 regidors), amb el supor t de Fem+Sils-AM (vinculats a ERC, 2), es va quedar en minoria.

No ha estat, doncs, un mandat estable, amb canvis de composici� i recomposici� de lÕequip de govern. Despr�s

de molts anys sense canvis, el 2019 va entrar un equip de govern jove i totalment nou per donar un aire fresc a



lÕAjuntament. Eduard Colom� va prometre un govern Òmolt �gil i m�s properÓ, donar respostes immediates i

directes, intentant salvar una mica Òel fre que implica la pr�pia burocr�ciaÓ, a m�s de ser un govern ÒvalentÓ i

atrevir-se a fer canvis en coses que feia molt de temps que no es q�estionaven. Durant aquests quatre anys sÕha

intentat apropar m�s el consistori als ciutadans, obrint por tes per escoltar-los i donar-los m�s veu. SÕhan

impulsat, per exemple, els consells de barris, sÕha donat veu al jovent i es pot intervenir directament en el ple. La

introducci� de la festa major dÕestiu nÕ�s un exemple: es va aprovar despr�s dÕuna consulta. En el terreny

econ�mic tamb� sÕha hagut de fer front a un ajuntament infraf inan�at que, a m�s, ha patit la p�rdua dels

ingressos provinents de lÕIBI de les autopistes, entre altres dif icultats. I la gran gesti� dÕaquest mandat: la

pand�mia, el punt en qu� la majoria dels regidors que han estat a lÕAjuntament coincideixen a lÕhora dÕaf irmar

que ha estat la tasca m�s dif�cil de liderar. Tamb� sÕhan trobat altres dif icultats, com lÕonada de calor, el temporal

Gl�ria, el sistema de recollida por ta a por ta, els talls de llum a la zona de Vallcanera i les Comes o en temes

encara pendents de resoldre com el manteniment de lÕEstany, el futur institut o la construcci� de la rotonda de

Mallorquines.

I �s que no ha estat un mandat f�cil per a Eduard Colom�. Un mandat que, en paraules seves, ha estat

Òcomplicad�ssimÓ, amb una pand�mia que ho ha canviat i aturat tot i que Òens ha obligat a adaptar-nos a gestionar

una s�rie de crisis que ens ha posat a prova com a govern i que ens ha donat lÕopor tunitat dÕajudar la nostra

gent en els moments m�s complicats que hav�em imaginatÓ. Malgrat les dif icultats, per�, es mostra satisfet del

compliment del programa electoral tot i que li queda lÕespina de saber qu� hauria passat si haguessin estat

quatre anys ÒnormalsÓ. Per aix� Colom� es presenta novament, amb la voluntat de seguir treballant per la cura de

lÕespai p�blic, la seguretat, la gesti� de residus i, en educaci�, acabar de culminar la construcci� del futur institut,

a m�s de vetllar per la dinamitzaci� del municipi.
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